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Conversational Implication in the story of “Shenne” and “Tabaka”

Abstract

This article discusses the notion of “Direct Speech Act” in Austin and Searle’s *“ Speech Acts
Theory”, as it also discusses the concept of “ Indirect Speech Act” in Grice’s within the “Co-
operative Principle”, which focuses the “context” and “Shared Knowledge” elements. The
article also deals with “conversational Implication” as a pragmatic device aimed at
discovering the hidden (implicit) meaning in the speech acts which violate the known rules, by
examining the manifestation of this phenomenon in the events of the patrimonial story
“shenne’ and “tabaka’.

Keywords: Speech Act, co-operative principle, context, conversational implication,
pragmatic.

L implication conversationnelle dans I’histoire de‘‘ Chenne’’ et*‘ Tabaka’’

Résumé

Cet article sintéresse a la notion de “‘l'acte de parole direct’’ chez Austin et Searle d'apres
leur théorie d' “‘actes de parole’’. Il exploit aussi le concept de | “‘acte de parole indirect’’
chez Grice, dans le cadre du “‘principe coopératif’’ en accentuant les éléments ‘* contexte ™’
et ‘‘savoir commun’’. Cette recherche discute |’ “‘Implication conversationnelle’’ en tant
qu’'un moyen pragmatique visant a découvrir le sens caché (implicite) dans les actes de
parole qui violent telles regles, en examinant la manifestation de ce phénomene dans les
évenements de [’ histoire patrimoniale “‘Chenne’’ et “‘Tabaka’’.

Mots-clés: Acte de parole, principe coopératif, contexte, implication conversationnelle,
pragmatique.
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